
Protokół nr 30/17 

z posiedzenia Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

odbytego w dniu 21 kwietnia 2017 r. 

 

Komisja obradowała w sali obrad Urzędu Miasta (pokój 229) w Kędzierzynie-Koźlu  

od godz. 16.00.  

 

Na statutową liczbę 6 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 6 członków komisji 

(obecność członków komisji wg listy obecności, stanowiącej załącznik do nin. protokołu). 

 

Ad 1-2. 

Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania 

członków Komisji oraz zaproszonych gości dokonała przewodnicząca komisji Dorota 

Mrówka.  

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Wojciech Jagiełło – zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

2. Joanna Hariasz - skarbnik miasta. 

3. Grażyna Juźwin - dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Kędzierzyn-Koźle. 

4. Danuta Ceglarek - dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

 Kędzierzynie  Koźlu. 

5. Agata Morkis - zastępca Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

 Kędzierzynie Koźlu. 

6. Maja Mrożek-Dobber - zastępca Kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw 

 Socjalnych i Zdrowia. 

7. Mikołaj Miścicki - radca prawny. 

8.   Stanisław Węgrzyn- dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w     

   Kędzierzynie-Koźlu. 

 

Przyjęcie porządku obrad: 

1) Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Przyjęcie porządku obrad. 

3) Przyjęcie Protokołu nr 29 z dnia 20 marca 2017 r. 

4) Stan bezrobocia na terenie działania Powiatowego Urzędu Pracy  

w Kędzierzynie-Koźlu - temat wynika z planu pracy . 

5) Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2016 rok  

w zakresie działania komisji. 

6) Sprawozdanie ,,Ocena Zasobów Pomocy Społecznej dla Gminy Kędzierzyn-Koźle" 

sporządzone przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu.  

7) Opinia komisji do wniosku PMS.7142.3.3.2017 o wskazanie osobie lokali socjalnych  

z pominięciem innych osób oczekujących na liście uprawnionych do wynajęcia lokalu 

socjalnego.  

8) Sprawy bieżące. 

 1) Do wiadomości komisji lista wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia lokalu 

      na czas nieoznaczony; 

9) Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca komisji wstępnie odczytała porządek obrad, który będzie realizowany w 

przyszłym miesiącu, wyjaśniając zmiany podała porządek obrad proponowany do realizacji.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) przyjęła zaproponowany porządek obrad 

do realizacji.   

 



Ad 3. 

Przyjęcie Protokołu nr 29 z dnia 20 marca 2017 r. 

 

Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka zapytała czy radni wnoszą uwagi do Protokołu, 

wobec braku uwag poddała pod głosowanie przyjęcie Protokołu Nr 29.  

 

Komisja przyjęła Protokół nr 29 z dnia 20 marca 2017 r.(przez aklamację)  

 

Ad 4. 

Stan bezrobocia na terenie działania Powiatowego Urzędu Pracy  

w Kędzierzynie-Koźlu - temat wynika z planu pracy . 

 

Komisja zapoznała się z informacją pisemną oraz ustną przedstawioną przez Dyrektor 

Powiatowego Urzędu Pracy z Kędzierzyna-Koźla panią Grażynę Juźwin  nt. stanu bezrobocia  

oraz działań Powiatowego Urzędu Pracy wobec bezrobotnych z terenu Powiatu 

Kędzierzyńsko-Kozielskiego. 

 

Grażyna Radka poprosiła, aby Urząd Pracy odpowiednio wcześniej szeroko informował o 

odbywających się spotkaniach lub targach pracy i edukacji. Poprosiła o nagłaśnianie akcji.  

 

Beata Łobodzińska zapytała czy bezrobotni mogą otrzymać równocześnie dotację na 

rozpoczęcie działalności z Funduszu Pracy ok. 20 tys. zł oraz środków z Europejskiego 

Funduszu Społecznego ok.23 tys. zł .  

 

Grażyna Juźwin  Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy z Kędzierzyna-Koźla wyjaśniła, że 

dotacja jest jednorazowa i można dostać tylko z jednego źródła. Są przyznawane rozdzielnie.  

 

Ewa Odulińska pochwaliła pomoc finansową kierowaną przez Urząd Pracy na rzecz 

bezrobotnych i pracodawców. Uważa, że Urząd Pracy wzorowo wykorzystuje środki oraz 

programy unijne. Zapytała, czy po okresie stażu (dla młodych osób i po 50 roku życia) 

po obowiązkowym 2 letnim okresie zatrudnienia pracodawca już na stale zatrudnia 

pracownika. Czy tylko pracownicy są zatrudniani na okres otrzymywania dotacji.  

 

Grażyna Juźwin  Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy z Kędzierzyna-Koźla wyjaśniła, że 

zaproponowano nowy instrument czyli refundację wynagrodzenia i składek na ubezpieczenie 

społeczne dla osób do 30 roku życia, pracodawca musi kolejne 12 miesięcy finansować 

stanowisko pracy z własnych środków, pod rygorem zwrotu.  Dla umów refundowanych dla 

osób powyżej 50 roku życia często jest tak, że pracownicy są zatrudnieni tylko przez okres 

trwania umowy, później większość osób z powrotem wraca i rejestruje się ponownie w 

Urzędzie Pracy. Na koniec 2016 r. stan bezrobocia był na niskim poziomie.  

 

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka zapytała o zwolnienia grupowe. W związku z 

planowaną reformą edukacji może dojść do zwolnień grupowych nauczycieli oraz 

pracowników obsługi oświaty.  

 

Grażyna Juźwin  Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy z Kędzierzyna-Koźla wyjaśniła, że są 

instrumenty pomocowe dla pracodawców w upadłości np. Krajowy Fundusz Szkoleniowy.  

Szczególnie należy zapewnić pracę osobom młodym. Osobie młodej zarejestrowanej w 

Urzędzie Pracy do czterech miesięcy należy zapewnić pracę. W związku z planowaną 

reformą edukacji będą proponowali pomoc w postaci możliwych instrumentów oraz 

propozycji przeszkoleń.  

 

Wojciech Jagiełło – zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle wyjaśnił, że nauczyciele 

często samodzielnie podejmują studia na zmianę klasyfikacji zawodu czy zmianę profilu.  



Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka podziękowała pani Grażynie Juźwin Dyrektor 

Powiatowego Urzędu Pracy z Kędzierzyna-Koźla za obecność, wypowiedzi oraz obszerne 

sprawozdanie.  

 

Ad 5. 

Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2016 rok  

w zakresie działania komisji. (w zakresie opieki zdrowotnej i pomocy społecznej, 

sprawozdanie stanowi załącznik do nin. Protokołu) 

  

 Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka otworzyła dyskusję.  

 

Ewa Odulińska zapytała o wykonanie zadań dotyczących zwalczania narkomani oraz  

zapobieganie alkoholizmowi, zapytała o różnicę pomiędzy planem a wykonaniem.   

 

Maja Mrożek-Dobber - zastępca Kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw 

Socjalnych i Zdrowia poinformowała, że wykonanie Gminnego Programu Rozwiązywania 

Problemów Narkotykowych i Alkoholowych w  roku 2016, jest różnica pomiędzy planem a 

wykonaniem, która wynika z zwrócenia przez podmiot dotacji, który nie wykorzystał w 

całości środków. Pieniądze zostaną wykorzystane w  przyszłym roku, za część pieniędzy 

zostaną zrealizowane zajęcia sportowe pozalekcyjne przez Wydział Oświaty i Wydział 

Kultury, Sportu i Turystyki.  

 

Wojciech Jagiełło – zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle wyjaśnił, że najlepszą 

formą terapii są zajęcia sportowe z których młodzież chętnie korzysta.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała sprawozdanie z wykonania 

budżetu miasta za 2016 rok. (w zakresie opieki zdrowotnej i pomocy społecznej) 

  

Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka podała pod głosowanie sprawozdania z wykonania 

budżetu miasta za 2016 rok w zakresie działania komisji. (w zakresie opieki zdrowotnej i 

pomocy społecznej) 

.  

,,za" były p Dorota Mrówka, p. Sylwia Artuna, p. Ewa Odulińska, p. Beata Łobodzińska,  

p. Grażyna Radka,  

 

Ad 6. 

Sprawozdanie ,,Ocena Zasobów Pomocy Społecznej dla Gminy Kędzierzyn-Koźle" 

sporządzone przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu. 

(sprawozdanie stanowi załącznik do nin. Protokołu) 

 

Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka otworzyła dyskusję.  

 

Danuta Ceglarek - dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Kędzierzyn-Koźle 

wyjaśniła, że jest to najważniejszy dokument na którym pracują Miejskie Ośrodki Pomocy 

Społecznej. Obejmuje wszystkie istotne elementy i zagadnienia. Opiera się na dokumentach z 

innych źródeł.  

 

Ewa Odulińska zapytała czy jest lepiej czy gorzej. 

 

Danuta Ceglarek - dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Kędzierzyn-Koźle 

wyjaśniła, że jest lepiej. ,,Program 500+" był bardzo potrzebny rodzinom. Rodziny dobrze 

wykorzystują otrzymane od państwa pieniądze. Również weszła Ustawa ,,4000+ za życie".  

Od lat MOPS boryka się z problemem, że nie mieszczą się w obecnie zajmowanym budynku. 

Również nieustannie dochodzą inne zadania.  



 

Grażyna Radka zapytała z jakiego powodu rośnie liczba osób którym przyznano świadczenie 

z Funduszu Alimentacyjnego. Czy nie ma prawnych sposobów na odzyskanie pieniędzy od 

dłużników lub zmotywowania ojców do płacenia. Zapytała o wydatki gminy za opiekę nad 

dziećmi pozostającymi w pieczy zastępczej, dlaczego wzrastają.  

 

Danuta Ceglarek - dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Kędzierzyn-Koźle 

wyjaśniła, że ojcowie nie chcą płacić na dzieci. Są zapowiedzi rządu o pomocy w odzyskaniu 

długu, poprzez restrykcyjne działania. Rozwiązanie musi nastąpić na poziomie zmian 

ustawowych. Pobyt dzieci w pieczy zastępczej wzrasta, ponieważ z każdym rokiem wzrasta 

koszt umieszczenia w pieczy zastępczej. Część rodzin boryka się w sprawach bezradności w 

opiece nad dziećmi oraz w sytuacjach opiekuńczo-wychowawczych. W rozwiązaniu pomogła 

by większa ilość asystentów rodzin, którzy uczą rodziców jak opiekować się dzieckiem, 

gospodarowania budżetem rodzinnym, stosowania kar i nagród w procesie wychowawczym. 

W MOPS Kędzierzyn-Koźle jest zatrudnionych trzech asystentów rodzin, lecz potrzebna 

byłaby większa ilość.  

 

Wojciech Jagiełło – zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle wyjaśnił, że jesteśmy 

państwem które ma najwięcej dłużników alimentacyjnych w Europie.  

 

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka zapytała czy fundusz alimentacyjny dotyczy osób 

niepełnoletnich czy również osób w starszym wieku. Zapytała gdzie może wystąpić o pomoc 

asystenta rodziny. 

 

Danuta Ceglarek - dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Kędzierzyn-Koźle 

wyjaśniła, że dotyczy osób do 18 roku życia. Asystent rodziny jest przydzielany na wniosek 

pracownika socjalnego oraz sądu rodzinnego.  

 

Komisja zapoznała się i przyjęła ww. sprawozdanie.  

 

Ad 7. 

Opinia komisji do wniosku PMS.7142.3.3.2017 o wskazanie osobie lokali socjalnych  

z pominięciem innych osób oczekujących na liście uprawnionych do wynajęcia lokalu 

socjalnego. (wnioski stanowią załącznik do nin. Protokołu) 

 

Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka otworzyła dyskusję.  

Stanisław Węgrzyn- dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-

Koźlu wyjaśnił, że budynek nie jest zaplanowany do remontu, ze względu na brak środków 

finansowych. W budynku musiał zostać odcięty gaz, stale dochodzi do dewastacji i kradzieży.  

 

Grażyna Radka zapytała o nowo przyjęty program oddłużeniowy. Czy są pozytywne efekty 

tego programu. 

 

Stanisław Węgrzyn- dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-

Koźlu wyjaśnił, że przyjęty program pozwolił niektórym jednostkom wyjść z problemu 

finansowego, które nie tylko od nich jest zależny, są już wstępne decyzje Prezydent Miasta o 

umorzeniu. Program zamyka się po roku czasu więc należy poczekać, aby osoby 

systematycznie spłacały zadłużenie. Lecz coraz mniej osób jest zainteresowanych 

odpracowaniem długu.  

 

Dorota Mrówka zapytała o wstępną wartość robót budowlanych remontu budynku lub  

sprzedaż budynku 

 



Stanisław Węgrzyn- dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-

Koźlu wyjaśnił, że budynek jest zabytkowy, nadzór nad budynkiem ma Konserwator 

Zabytków. Lecz remont budynku nie został jeszcze zaplanowany.  

 

Ewa Odulińska poinformowała, że ze sprzedażą budynku byłaby ostrożna, aby nie było 

sytuacji, że nabywca nie będzie remontował budynku. W Koźlu Porcie jest możliwość kupna 

innych budynków. Zauważyła, że budynki które zostały sprzedane, dalej nie są remontowane. 

 

Grażyna Radka popiera remont budynku a nie sprzedaż budynku. Budynki znajdujące się w 

Koźlu i są w posiadaniu właścicieli prywatnych, są nie remontowane, w fatalnym stanie.    

 

Mikołaj Miścicki zaproponował przegłosowanie wszystkich wniosków łącznie.  

 

Wobec powyższego Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka zgłosiła ustny wniosek ,,o 

przegłosowanie łącznie pięciu wniosków zawartych w piśmie PMS.7142.3.3.2017". 

Komisja udzieliła poparcia, aby przegłosować łącznie wszystkie pięć wniosków zawartych w 

piśmie PMS.7142.3.3.2017(przez aklamację) 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała wniosek 

PMS.7142.3.3.2017 dotyczący 5 wnioskodawców oczekujących na liście osób uprawnionych 

do wynajęcia lokalu socjalnego,  

,,za" były p Dorota Mrówka, p. Sylwia Artuna, p. Ewa Odulińska, p. Beata Łobodzińska,  

p. Grażyna Radka,  

  

Ad 8. 

Sprawy bieżące. 

1) Do wiadomości komisji lista wnioskodawców uprawnionych  do wynajęcia lokalu na czas 

nieoznaczony;  

Komisja przyjęła do wiadomości ww. listę. 

 

Kolejny termin komisji został ustalony na 22 maja 2017 r. o godz. 14.00 w pierwszej części 

posiedzenia komisja uda się do mieszkań socjalnych, natomiast o godz. 15.30 odbędzie się 

druga część posiedzenia na sali obrad Urzędu Miasta.   

 

Ad 9.  

Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad, przewodnicząca komisji – Dorota 

Mrówka podziękowała za aktywne uczestnictwo i o godz. 17.35 zamknęła posiedzenie 

komisji. 

    
Protokołowała Anna Dworaczek 

 

         

 

      PRZEWODNICZĄCA KOMISJI 

        

       Dorota Mrówka   


